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Jézus megjelenik az apostoloknak

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL

 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek! Húsvéti  időben vagyunk, az Egyház napi imádságában -  különösen az
ünnep nyolcadában - ezt az igazságot ismételgeti nap mint nap:

Ezt a napot az Úristen adta!
Ujjongjunk és örvendjünk rajta!

Minden vasárnap kis húsvét, amikor az Úr napjára emlékezünk, amely a mi napunk is! Az
Egyház történetében, a mindennapjainkban, keresztény életünkben az Isten munkálkodik! 

Isten akarja megmutatni magát az embereknek!
Ez a mi küldetésünk!

Amikor Istennel találkozunk, akkor ez azt az ígéretet hozza, hogy kibírjuk a hétköznapokat, a
mindennapok világát úgy, hogy ragaszkodunk az értékekhez! Valahogy mindenki kibírja, a
legnyomorultabb körülmények között élő ember is kibírja haláláig. Többről van szó! Az élet
ennél többet ígér! 

Ünnepeljünk, mint keresztények, mint az Egyház tagjai, mint akiknek küldetésünk van, hogy
ebben a földi világban isteni értékeket tudjunk felmutatni! Ezt a szentmisét élő testvérekért
ajánljuk fel. Gondoljunk arra, hogy mi egymás testvérei vagyunk! Tartsunk bűnbánatot!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek! 
Az emberek kevésszer gondolnak arra, hogy az Apostolok Cselekedeteit Szent Lukács írta,
aki  írt  az  Evangéliumban  is.  Ma  Szent  Lukács  két  írásából  is  hallottunk,  az  Apostolok
cselekedeteiből az olvasmányt és részletet az Evangéliumból. Miért hangsúlyozom ezt? Azért,
mert az Evangéliumban Lukács Jézus történetét írja meg, az Atya és a Fiú kapcsolatát, az
Apostolok  Cselekedeteiben  az  induló  Egyház  történetét,  röviden  így  lehetne  mondani:
egyrészt ír az isteni igazságokról, másrészt a hitre tért emberek kapcsolatáról.

Mai vasárnap a küldetésünkről szól
Mi emberek szívesen olvassuk az Evangéliumot az Atya és a Fiú csodálatos kapcsolatáról!
Mennyivel  érintettebbek  vagyunk  az  Apostolok  Cselekedeteiben,  abban  a  születő
kereszténységről, a születő Egyházról van szó, rólunk és a küldetésünkről. Mintha ezt kicsit
távolabb tartanánk magunktól. Lehet, hogy emberileg érthető, mert itt az ember szó-szoros
értelemben  megszólított,  míg  az  Evangélium  fölött  örvendezik,  csodálatos  igazságokkal
szívesen találkozik. Amikor arról van szó, hogy mi mit teszünk, amikor a mi helytállásunkról
van szó, akkor az ember kicsit hátrébb lép, pedig Isten ránk bízta a világ evangelizálását!
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Isten ránk bízta a világ evangelizálását,
hogy vigyük el ezt az örömhírt minden embernek!

Az  evangélium  azért  örömhír,  mert  azok  az  isteni  igazságok,  amik  beteljesedtek  Jézus
életében, azok valamiképpen a látható világ határait feszegetik! 

A hit világa
Jézus  feltámadásával  legyőzte  a  látható  világ határait,  üzenetet  hoz a  látható világon túli
világról, ez a hit világa! Jézus azért mondja, amikor megjelenik az apostoloknak:

Boldog vagy Tamás, mert láttál és hittél!
Boldogabbak azok, akik nem látnak és mégis hisznek!

Tehát a hit világáról kell tanúságot tennünk! 

Amikor azt a szót halljuk, hogy hit, akkor szinte ki is kapcsolunk. A hit az ajándék, a hit Isten
kegyelmi gazdagságát jelenti. A hit világával mintha nem tudnánk mit kezdeni! Pedig, akik
feltámadása után Jézussal találkoztak, azok hitre jutottak! Feltámadása után a Jézussal való
találkozás  kinyitotta  szemüket!  A  mai  vasárnap  erről  szól.  Nagyon  jegyezzük  meg  a
következőt, mert hitünk felé csak innen tudunk elindulni:

Az apostolok és mindenki, 
aki feltámadása után Jézussal találkozott 
fölismerte, hogy Jézus igazságai igazolódtak!
Amit Jézus tanított, amit mondott,

           amit példájával megmutatott, az igaz!

Jézus, amikor feltámadása után megjelent az apostoloknak, akkor megnyílt a szemük. Ahogy
hallottuk az evangéliumban, Jézus feltámadása után kinyitotta az apostolok értelmét, hogy
értsék meg az igazság Jézus igazsága! Innen kell nekünk továbblépni!

Az igazság a szeretet
A  hittel  kapcsolatos  összes  problémánk  abból  adódik,  hogy  mi  mindig  az  igazság  után
kutakodunk.  Mi az igazság?  Ki tudja  megmondani,  hogy mi az igazság?  Van-e  igazság?
Szokták  mondani:  nincs  igazság  a  földön.  Abban  az  értelemben,  ahogy  mi  az  igazságra
gondolunk nincs is, nem is létezik! Nem véletlen, hogy a cinikus Pilátus ezt a kérdést tette föl
Jézusnak: mi az igazság?

Az Egyház története, a kereszténység története arról szól, hogyan él tovább az Isten igazsága
bennünk, mert az igazság nem más, mint a tovább élő szeretet! Az igazság a szeretet!

Jézus küldetése erről szól: Jézus igazsága az ő szeretete!
Az egyház küldetése: a föld végső határáig hordozni a szeretetet!

Ez az igazság, ez a világ igazsága: A szeretet!
Ha van szeretet,

 akkor van a földön igazság!
Ha nincs szeretet, akkor a földön megszűnik az élet!

Az  Egyház  története,  a  kereszténység  története  arról  szól,  teremteni  egy  olyan  közeget,
amelyben az ember felnő odáig, hogy az igazságról tanúságot tud tenni. 
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Az igazság a szeretettörténet folytatása! 
Ha van szeretet, 

akkor vannak áldozatos cselekedetek! 
Ha van szeretet, 

akkor van közünk egymáshoz! 
Ha van szeretet, 

akkor egymás életéért valóban felelősséget vállalunk 
és egymás életét vigyázzuk,
mert egymásra bízott bennünket az Isten!

Az Egyház, története, a kereszténység története
Az apostolok cselekedeteiben Lukács evangélista erről ír. Az Egyház története az asszonyok
futásával  kezdődik!  Az  asszonyok  látják  az  üres  sírt  és  rohannak  az  apostolokhoz.  Ez  a
történet  folytatódik  mindazok  életében,  akik  feltámadása  után  találkoztak  Jézussal.
Megállapították,  hogy  beteljesedett  az  igazság,  mindaz,  amit  Jézus  mondott,  mindaz  úgy
történt! 

Ez a történet Jézus szeretettörténete,
aki szeretetből lett Emberré, 

szeretetből adta oda az életét értünk!
Ez a történet folytatódik a keresztények történetében!

Vagy ez, vagy semmi!

Jézus nem tudott mit kezdeni a farizeusokkal, akik  korrektek voltak. Elég a korrektségből!
Mindenki a hitetlen világban korrektséget emleget. Ez a homlokzat, a látszat! A korrektség
mögött mindenki azt tehet, amit akar! Nem kérünk ebből a korrektségből!

A mai világ tragédiája, ahol a kereszténység kultúrává szelídül, ott szokássá lesz!  Nagyon
jegyezzük  meg,  amikor  a  kereszténység  kultúrává  szelídül,  akkor  szokás  lesz! Szokás
kereszténység, szokásvallásosság! A televíziók miről  beszélnek?  A húsvéti  szokásokról,  a
húsvéti népszokásokról, hogy a nyuszi festi a tojást, meg ki mindenki. A keresztény üzenetet
lezüllesztik a szokások világává! Ez nem kereszténység, ez játék! Amikor a hit meggyöngül,
akkor a szeretet elillan és lesz egy olyan világ, ami ellen állandóan hadakozunk. 

Ez a világ arról szól, hogy az emberek egymást becsaphatják! 
Ez a világ arról szól, hogy az emberek egymásért nem vállalnak felelősséget! 
Ez a világ arról szól, hogy mindenki a maga javát keresi! 
Ez nem kereszténység! Ez nem a szeretet világa! 
Ez az emberi igazságok világa! A korrekt világ! 

A mai nap arról szól, hogy a kereszténység története elindul! A kereszténység története nem
más, mint a hívő ember és Isten kapcsolata! A kereszténység, az Egyház élete nem más, mint
Isten titkának jelenléte az életünkben! Ez azt jelenti, hogy Isten igazsága a szeretetben jelenik
meg, a szeretetben él! A keresztény üzenet arról szól, hogy a látható világon túl, a látható
világ által bezárt régión túl van igazság és ez a szeretet igazsága! 

Ha mi csak az orrunkig látunk, ha mi csak addig tudunk gondolkodni, amíg a szemünk ellát,
amíg  értelmünk  felfogja  a  történéseket,  akkor  szegény,  szerencsétlen  kultúrtörténészek,
vallásfilozófusok,  esetleg  teológusok  vagyunk.  Csak  éppen  az  élethez  nincs  közünk,  az
élethez az égvilágon semmi közünk!
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Imádkozzunk azért, hogy magunkévá tudjuk tenni azokat a jeleket, amikről hallunk! Jézus
megjelenik övéinek, megmutatja sebhelyeit, nem tünteti el, mert ezeknek üzenete van!

Micsoda szerencse, hogy Jézus a sebhelyeit őrzi!

A  keresztények  közössége  nem  azok  világa,  akik  sebezhetetlenek!  Az  Egyház  hányszor
képzelte magát tökéletesnek, sebezhetetlennek, mindenek fölöttinek. Nem! 

Az Egyház megsebzett emberek közössége!
Mi vagyunk ezek!

Az Egyház hasonlít a hálóhoz, - ahogy olvassuk az Írásban - amiben vannak jó halak, meg
rossz halak. Az Egyház hasonlít a szántóföldhöz, amelyben konkoly is van. Nem ez a döntő!
Mindegyikünk rossz is, meg jó is. Mindegyikünk növesztget szívében a nemes termésen kívül
konkolyt is.

A döntő az, 
hogy Isten segítségével mindezek ellenére

képesek vagyunk szeretni! 
Ez a jóság hatalma! 

Ez a hatalom mindennél erősebb!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek! Imádkozzuk az Úr imádságát! A világ közömbös! A világ istentelen! A
világ  megtagadja  a  szeretetet,  amely  az  Isten  igazsága!  Közben  egyfolytában  arról
panaszkodik, hogy nincs elég szeretet egymás iránt az emberekben. 

Keresztény küldetésünk arról szól, hogy ebben a farizeusi világban, amiben mi is élünk Isten
igazságának meg kell jelenni az Egyház történetében!

Mi Atyánk…

Szentmise befejezése

Kedves  Testvérek!  Nem  könnyű  keresztényként  élni  ebben  a  világban.  A  magunk
gyarlóságait,  gyengeségeit  is  ismerjük.  Csak  nem  szabad  elfelejteni,  hogy  Isten  a
szövetségesünk! Annak ellenére, hogy olyanok vagyunk amilyenek, ezt az Isten tudja, mégis
ilyen küldetést bíz ránk, akkor ez sikerre van ítélve, ha mi is úgy akarjuk! 

Ezért az embernek meg kell feszülnie, meg kell erőltetnie magát! De ne felejtsük el, hogy
nincs  más  lehetősége  a  világnak!  A  világ  hazudozik,  amikor  igazságról  beszél,  amikor
állandóan azt emlegeti. Közben tudja nagyon jól, hogy nincs igazság, csak szeretet van! Ha
szeretet nincs, akkor semmi sincs! 

Isten áldása kísérjen és segítsen bennünket!

+  Á L D Á S  +
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